
Geachte Gemeenteraad, College van Burgemeester en Wethouders, 

Dank voor de gelegenheid tot inspreken. Voorzitter, Drechtse Energie, Solarfields, Eneco 
werken samen met de NMZH als procespartner aan het Natuurinclusieve Zonnepark 
Kijfhoek. Wij hebben de ambitie om dit zonnepark, zowel met de inrichting als met de brede 
participatie, tot een voorbeeld project voor Zuid-Holland te ontwikkelen.  

Het provinciaal en gemeentelijk beleid, de RES 1.0, die in uw gemeenteraad is vastgesteld 
voorzien in de opwekking van zonne-energie op deze locatie. Het biedt ook kansen om de 
landschappelijk doelen en natuurwaarden te versterken bij de uiteindelijk realisatie en te 
verbinden met (fiets)recreatie en een kwaliteitsverbetering voor de omwonenden. Samen 
met de lokale natuur- en milieuverenigingen zijn wij in een vroegtijdig stadium betrokken bij 
de voorbereiding, zo’n 1,5 jaar geleden. Na de beoordeling in het kader van het 
afwegingskader en de toestemming van de gemeente is 2 maanden later begonnen, in de 
vorm van een gebiedsontwikkeling, met het participatieproces. Samen met een 
landschapsarchitect zijn een aantal bijeenkomsten georganiseerd voor de direct 
omwonenden om tot een gezamenlijk en gedragen ontwerp te komen. De manier waarop 
wij met alle betrokkenen en ook de gemeente Zwijndrecht hebben samengewerkt is een 
schoolvoorbeeld van hoe locaties voor de opwekking van duurzame energie gerealiseerd 
zouden moeten worden. We zijn trots op deze samenwerking. 

Echter in oktober 2022 ontstond een ongewenste patstelling. Voor zover wij hebben kunnen 
vaststellen hinkte het College van Burgemeester en Wethouders op meerdere gedachten en 
was er op eens niet meer de vaste koers om een Natuurinclusief Zonnepark Kijfhoek te 
realiseren. Maar zou met een bestuursopdracht onderzocht moeten worden of een 
bedrijventerrein op de locatie van het zonnepark voor Zwijndrecht niet een betere oplossing 
zou zijn voor de economische ontwikkeling van dit gebied. Het zal u niet verbazen dat wij 
hierover verbijsterd waren. Dat was ook de aanleiding voor onze organisatie om een brief te 
sturen naar de Gemeenteraad en het College van Burgemeester en Wethouders. 

We zijn nu bijna 6 maanden en veel overleggen verder. Al die tijd hebben wij het proces 
gevolgd in de hoop dat het uiteindelijk weer goed zou komen.  We hebben geconstateerd 
dat de gemeenteraad deze discussie heeft opgepakt en wil vasthouden aan de realisatie van 
het zonnepark. Daar zijn wij blij mee. We hebben vanavond kennisgenomen van het feit dat 
een meerderheid in de gemeenteraad hiervoor een initiatief voorstel heeft ingediend. Voor 
ons is daarmee veel van de kou uit de lucht. Wij zouden niets liever samen met de 
initiatiefnemers en de gemeente tot realisatie willen komen. Belangrijk is wel dat de 
besluitvorming over het initiatiefvoorstel voortvarend wordt genomen. Uiteindelijk is 
realisatie van het Natuurinclusieve Zonnepark Kijfhoek ook afhankelijk van de 
vergunningverlening en de aanvraag van een SDE+ subsidie. Ook zullen de gesprekken met 
de omwonenden moeten worden afgerond om het draagvlak weer te herstellen. Dat luistert 
nauw om tot een succesvolle realisatie te komen. 

We wachten de verdere besluitvorming natuurlijk hoopvol af. We hopen dat ook lessen 
getrokken worden uit de eerdere impasse om herhaling te voorkomen. “Het komt niet 
vanzelf goed, daar zullen wij samen voor moeten zorgen”. Dank u voor uw aandacht. 




